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ГАНДАЛЬ

Пенсионерка Жанна Геннадьевна 
увлеченно рассказала про свой 
товар.

— Мы с мужем 30 лет занимаемся 
пчеловодством, у нас своя пасека 
в Вітебском районе — почти 100 
домиков, — поделилась собеседница. 
— Например, этот мед более светлый 
и уже кристаллизированный — он 
майский, его мы собирали в июне. А 
вот этот — потемнее, лесной (часть 
пасеки находится в лесу). Он собран 
в августе. Цена — 8 рублей за пол-
литра. Еще продаю цветочную пыльцу. 
Это прекрасный иммуностимулятор. 
300 граммов перги в сотах стоит 12 
рублей, пакетик прополиса весом в 
13 граммов отдаю за 2 рубля.

Сорт груши «Белорусская поздняя» 
— хорошо хранится, очень вкусная. 
Прошу 3,50 рубля за килограмм.

Стоило мне засмотреться на 
домашний виноград, как продавец 
сразу выдала информацию о нем. 
Дома — в Сокольниках — у нее 
растет несколько видов — белый, 
коричневый и синий. Лоточек на 
800 граммов стоит 1,20 рубля. В 
этом году из-за очень жаркого 
лета урожай особенно сладкий. 
Небольшие тыквочки Валентина 
Степановна предлагает по 2 рубля за 
килограмм, перец — по той же цене. 
Но, по ее словам, на него особого 
спроса уже нет. «Заелись», — с 
улыбкой предположила продавец. И 
продолжила шутить:

— А ты перчика острого возьми, 
если муж огорчит чем-то, в суп ему 
добавь. И побольше.

От Валентины Степановны я 
уходила с несколькими пучками 
зелени: укропом, петрушкой, кинзой 
и рукколой. Последнюю «травку» 
вообще обожаю и считаю королевой 
среди зелени. А продавец (опять-таки 
с улыбкой) рассказала, что у нее дома 
ее едят только козы…

Впечатлил рассказ о товаре 
витебчанки Татьяны. Женщина 
продавала засоленный чеснок 
в бочонке и банках. В этом году 
они посадили 4 тысячи головок! 
И все выросли крупными. В этом 
убедилась и я сама. Оказывается, его 
подкармливают хлебопекарными 
дрожжами, замоченными в большом 
бочонке.

— А еще, если хотите получить 

большие головки, сажайте чеснок на 
приличном друг от друга расстоянии. 
У него объемная корневая система, 
ей нужно пространство, — отметила 
Татьяна.

Сказать, что я впечатлилась 
засоленным чесноком, — не могу. 
Точнее, не могла, пока продавец не 
дала мне попробовать зубчик. Вкус 
— непередаваемый. Моментально 
разыгрался аппетит.

— Есть у меня пару секретов, — 
рассказала Татьяна. — Так и быть, 
поделюсь. После того, как вытянули 
чеснок с грядки, сразу же замачивайте 
на сутки. Я это делаю только в воде из 
колодца. Она у нас под Мошканами 
Сенненского района изумительная. 
За ней приезжают за несколько 
километров — берут и так пить, и для 
закаток. Уже потом добавляю соль и 
сахар по вкусу. Банки не закатываю. 
Чеснок — природный антисептик, он 
и так хранится до трех лет

У пенсионерки Нины Ивановны 
взяла зеленые помидоры для закатки 
— 1 рубль за килограмм. Хотя 
женщина еще очень рекомендовала 
купить ягоды боярышника по цене 
80 копеек за литр. Сказала, что они 
придают чаю удивительный аромат. 
Соседка женщины по прилавку Вера 
Максимовна уверяла, что у нее очень 
вкусная петрушка, пучки — большие. 
За каждый — по рублю.

Честно говоря, была удивлена, 
увидев малину. Витебчанка Светлана 
рассказала, что выращивает ее 
на даче в Улановичах. Малина 
— ремонтантная, плодоносит до 
поздней осени. Я взяла пол-литровую 
баночку за 4 рубля.

А вот помидоры у «огородников» 
не дешевые — в среднем по 3,50 
рубля за килограмм. Зато ароматные, 
сладкие.

За опята (из грибов на рынке сейчас 
в основном только они) просят 5 
рублей за пятилитровое ведерко. 
Но они в большинстве крупные, 
«водянистые». Я такие не очень 
люблю, не стала покупать.

Зато взяла яблоки из Городокского 
района, где, по словам продавца, они 
хорошо уродились. За килограмм 
штрифеля отдала 1,50 рубля, столько 
же за наливную антоновку.

Каждый раз дома, разбирая 
покупки с рынка, определяю для 
себя самую удачную. И в этот раз ею 
оказался клубень капусты кольраби. 
Измельчила на крупной терке, 
добавила сметану, соль, сахар — 
получился очень сочный и полезный 
салат. В следующий раз непременно 
куплю с запасом. А, может, найду еще 
что-нибудь интересное и вкусное. На 
рынке это сделать просто!

«Віцьбічы»

На  Центральном  рынке  в  Витебске  клюква  в  среднем  стоит 
6-7  рублей  за  литр.  Как  рассказала  продавец,  собирала  ее  в 
Чашникском районе.

ЧТО ПО ЧЁМ НА РЫНКЕ

Канстанцін Паўлавіч хварэў на карана-
вірус. Яму было 69 гадоў.

Сумную вестку паведаміла ў  фэйсбуку 
яго дачка Ганна Севярынец.

Канстанцін Севярынец нарадзіўся 
4  верасня 1952 года ва  Унорыцы 
на  Гомельшчыне, ён  быў пісьменнікам, 
журналістам, перакладчыкам, аўтарам 
дзіцячых кніжак.

Некалькі дзён таму яны з  жонкай 
Таццянай захварэлі на  каранавірус 
і  Канстанцін Севярынец праз слабое 
сэрца трапіў у рэанімацыю.

У  Таццяны і  Канстанціна трое дзяцей: 
Ганна, Павел і Дар’я.

Жонка Паўла Вольга Севярынец 
у  відэазвароце просіць, каб Паўла, 
асуджанага па сем гадоў калоніі, адпусцілі 

на пахаванне таты.
«Звяртаемся да  арганізацый, 

дыпламатаў і  проста добрых людзей. 
Мы  робім для гэтага што можам. 
Просім аб  малітве за  душу Канстанціна 
Паўлавіча», — кажа яна.

Пахаванне адбылося ва Ўнорыцы.
«Як тата і хацеў, пахаваны ён  на радзіме. 

Улічваючы, што мы забіраем яго з кавіднай 
рэанімацыі, а  таксама тое, што ў  самой 
вёсцы таксама кавід  і, акрамя нашага, 
там адбудуцца яшчэ кавідныя пахаванні, 
развітанне і  пахаванне будзе ў  вузкім 
коле сваякоў. Выбачаемся перад тымі, 
хто хацеў бы асабіста развітацца з нашым 
татам, просім згадаць яго добрым словам 
і памятаць», — напісала Ганна Севярынец.

«Наша Ніва»

Сыйшоў з жыцця журналіст і пісьменнік Канстанцін Севярынец, 
бацька Паўла Севярынца.

ПАМЁР КАНСТАНЦІН 
СЕВЯРЫНЕЦ

ЗДАРЭННІ

«Мы прыехалі, каб заняцца 
добраўпарадкаваннем – там трэба было 
пакасіць траву, сабраць галлё. Бачым – 
няма крыжоў. Стаялі два крыжы, каталіцкі 
і праваслаўны, паабапал дарогі ў лес. Гэта 
была старая дарога. Ад гэтых крыжоў 
прыкладна ў ста метрах расстрэльвалі 
людзей», – кажа стваральнік ініцыятывы 
«Хайсы – віцебскія Курапаты» Ян 
Дзяржаўцаў.

Крыжы былі знойдзены глыбока ў лесе, 
нехта зламаў іх і кінуў у гушчар. Актывістам 
удалося іх умацаваць на ранейшае месца, 
але ў будучыні яны вымагаюць замены. 

Аднавіць давядзецца і зламаныя шыльды 
са словамі «Месца сталінскіх расстрэлаў».

Удзельнікі ініцыятывы «Хайсы – 
віцебскія Курапаты» плануюць звярнуцца 
ў міліцыю, каб вандалаў знайшлі і 
пакаралі. Хаця яны не маюць на гэта 
асаблівай надзеі. Калі падобная гісторыя 
здарылася ў 2014-м годзе, міліцыянты 
дапамаглі знайсці зламаныя крыжы, 
якія нехта кінуў у балота. Але вінаватых 
шукаць ніхто не стаў: справу спынілі, 
прызнаўшы занадта нязначнай суму 
матэрыяльнай шкоды.

«Радыё рацыя»

Невядомыя  зламалі  два  мемарыяльныя  крыжы  і  пашкодзілі 
шыльды  з  надпісам  «Месца  сталінскіх  расстрэлаў».  Пра  гэта 
даведаліся ўдзельнікі ініцыятывы «Хайсы — віцебскія Курапаты», 
якія  ўжо некалькі  гадоў  запар  ствараюць  самаробны мемарыял 
на ўзлеску каля вёскі Хайсы Віцебскага раёну.

АКТ ВАНДАЛІЗМУ Ў
«ВІЦЕБСКІХ КУРАПАТАХ»

Судя по  кадрам, производство горит 
серьезно. В  МЧС Onlíner подтвердили, 
что на  место  ЧП выехала бригада 
спасателей. Однако о  масштабах 
пожара и  пострадавших пока ничего 
не  известно. Сообщение о возгорании 
поступило в МЧС. В данный момент там 
работают подразделения. Пока бригады 
не вернулись, подробностей рассказать 
не можем. Как только появится какая-то 
информация, она будет размещена на 
нашем сайте, — отметили представители 
МЧС по Витебской области. Видео с 
места событий  опубликовал  телеграм-
канал «Беларусь за МКАДом»:

Как стало известно позже, сообщение 

о возгорании в МЧС поступило еще 
утром. По информации спасателей, 
горела стройплощадка. К сожалению, 
не обошлось без жертв. «В ходе 
тушения пожара работниками МЧС под 
слоем обрушившихся строительных 
конструкций обнаружен труп мужчины 
1962 года рождения, работника 
строительного предприятия», 
— сообщили в МЧС.

На данный момент пожар 
ликвидирован. По данному факту 
проводится проверка. Причина и 
обстоятельства произошедшего 
устанавливаются.

Onlíner

В  сети  появилось  видео  пожара  на  Витебской  бройлерной 
птицефабрике в горпоселке Верховье. 

ПОЖАР НА ВИТЕБСКОЙ 
ПТИЦЕФАБРИКЕ 
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ПЕРАСЛЕД БУДАЎНІЦТВА

ПАЛІТЫЧНЫ ПЕРАСЛЕД

Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.
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Як вынікае з матэрыялаў 
крымінальнай справы, 23 
чэрвеня 2020 году Берднікаў 
напісаў кароткі каментар 
пад постам Вольгі Карач у 
сацсетцы «Аднакласнікі» з 
фотаздымкам супрацоўніка 
міліцыі Ігара Вольніча. На 
здымку меўся надпіс:  «Гэта 
я так спрытна прыціснуў 
да тратуару галаву мірнага 
дэманстранта падчас 
затрымання. Ігар Вольніч, 
супрацоўнік ДПС ДАІ г. 
Ганцавічы». Як сказаў пасля 
суда Берднікаў, ён напісаў у 
каментары пад постам усяго 
толькі кароткае слова «чмо», і 
больш нічога.

На першым судовым 
паседжанні віцяблянін 
цалкам прызнаў сваю віну і 
раскаяўся. Сказаў, што не меў 
намеру абразіць супрацоўніка 

міліцыі. А пасля гэтага раптам 
заявіў, што напісаў каментар 
не на адрас міліцыянта, а на 
адрас Вольгі Карач, каб  «не 
пісала ўсякія глупствы».

Пракурорка Драгель 
спытала, навошта тады наагул 
ён прызнае сваю віну, калі 
не пісаў каментар на адрас 
ганцавіцкага міліцыянта. 
На гэта Мікалай адказаў, 
што супрацоўнікі ГУБАЗіКу, 
якія яго затрымалі, сказалі, 
што  «віну лепш прызнаць». 
Калі не прызнае, паабяцалі 
надоўга адправіць у турму.

«Я напісаў паказанні, якія 
яны хацелі», – патлумачыў на 
судзе Мікалай Берднікаў.

Адвакат хадайнічаў аб 
далучэнні да матэрыялаў 
справы медычных даведак, 
з якіх вынікала, што жонка 
абвінавачанага мае сур'ёзнае 

захворванне, ёй неабходнае 
доўгатэрміновае лячэнне 
і рэабілітацыя. Да таго ж 
Берднікавы выхоўваюць 
няпоўнагадовае дзіця. 
Папрасіў суд улічыць гэта і не 
прымаць рашэнне, звязанае з 
абмежаваннем волі.

Пра гэта ж у апошнім слове 
казаў і сам Мікалай, прасіў «не 
чыніць шкоды ягонай сям’і».

Тым не менш, пракурорка 
Драгель запатрабавала для 
Берднікава два з паловай 
гады «хіміі».

Суддзя Таццяна Родзіна 
прызнала ў выніку мужчыну 
вінаватым і пастанавіла 
накіраваць яго ў папраўчую 
ўстанову адкрытага тыпу  на 
два гады. Таксама Берднікаў 
мусіць кампенсаваць 500 
рублёў маральнай шкоды 
міліцыянту Вольнічу (у пазове 
той прасіў 1500). У тэрмін 
пакарання будуць залічаныя 
трое сутак, праведзеныя 
мужчынам у ІЧУ. Арышт, 
накладзены на маёмасць, не 
здымаецца, пакуль не будзе 
кампенсаваная маральная 
шкода.

Мікалай Берднікаў плануе 
абскардзіць рашэнне ў 
Віцебскім абласным судзе.

“Віцебская вясна”

Суд Першамайскага раёну Віцебску 4 кастрычніка 
вынес  два  аднолькавыя  рашэнні  за  кароткія 
каментары пад постам актывісткі Вольгі Карач у 
сацыяльнай  сетцы  «Аднакласнікі».  Спачатку  на 
два гады «хіміі» быў асуджаны Аляксандр Шматаў. 
А праз некалькі гадзін аналагічнае рашэнне было 
прынятае ў дачыненні да 35-гадовага віцябляніна 
Мікалая  Берднікава.  Яго  таксама  прызналі 
вінаватым у публічнай абразе прадстаўніка ўлады 
(арт. 369 КК). Справу Мікалая Берднікава разбірала 
суддзя Таццяна Родзіна.

ДВА ГАДЫ – ЗА КАРОТКАЕ 
СЛОВА «ЧМО» 

Суд  Чыгуначнага  раёну  Віцебску  5  кастрычніка 
агучыў рашэнне ў справе актывістаў «Краіны для 
жыцця»  Алега  Баразны  і  Аляксандра  Мацеюка, 
абвінавачаных  паводле  арт.  328  КК  («Незаконны 
абарот наркатычных сродкаў») і паводле ч. 2 арт. 
332 КК (Мацяюк) – «Арганізацыя альбо ўтрыманне 
прытонаў  для  ўжывання  наркотыкаў».  Суд 
прызнаў мужчын вінаватымі  і пакараў Баразну – 
на  2  гады  і  3  месяцы  калоніі  агульнага  рэжыму, 
Мацеюка – на 9 гадоў калоніі ўзмоцненага рэжыму.

Напачатку паседжання 
суддзя  Дзяніс 
Аляксеенка  абвесціў, што суд 
узнаўляе судовае следства 
ў справе для ўдакладнення 
пытання ў частцы, якая 
тычыцца паказанняў  Алега 
Баразны аб месцазнаходжанні 
ў ягонай кватэры насення 
каноплі. У адпаведнасці 
з заўвагай да арт. 328 КК, 
асоба, якая добраахвотна 
выдала наркатычнае рэчыва, 
вызваляецца ад крымінальнай 
адказнасці.

У якасці сведкі быў выкліканы 
начальнік аддзялення 
наркакантролю Чыгуначнага 
АУС Віцебску  Іваноў, які не 
пацвердзіў словы Баразны 
аб добраахвотнай выдачы 
насення. Заявіў, што была 
атрымаў інфармацыю, 
быццам Баразна праз трэціх 
асобаў хацеў знішчыць сляды 
захоўвання рэчыва, і яны 
працавалі на апярэджанне.

Пасля высвятлення дэталяў 
былі абвешчаныя судовыя 
спрэчкі. Бакі заявілі, што 
дадаць да сказанага на 
папярэднім паседжанні 
ім няма чаго. А адвакатка 
Алега Баразны заявіла 
пра невінаватасць свайго 

падабароннага і прасіла 
суд вынесці апраўдальны 
прыгавор.

Аляксандра Мацеюка  суд 
прызнаў вінаватым у 
незаконным, з мэтай збыту, 
набыцці, захоўванні і 
перавозцы наркатычных 
рэчываў у буйным памеры 
і на падставе ч. 3 арт. 328 
КК прыгаварыў яго да 
пазбаўлення волі тэрмінам 
на 8 гадоў без штрафу. Яго 
ж суд прызнаў вінаватым 
у арганізацыі і ўтрыманні 
прытону для ўжывання 
наркатычных рэчываў і на 
падставе ч. 2 арт. 332 КК 
прызначыў пакаранне ў 
выглядзе пазбаўлення волі 
тэрмінам на 3 гады і 6 месяцаў 
са штрафам у памеры 100 
базавых велічынь (2900 
рублёў).

Па сукупнасці злачынстваў 
шляхам частковага складання 
асноўных пакаранняў і 
далучэння дадатковага 
пакарання суд прызначыў 
Мацеюку канчатковае 
пакаранне ў выглядзе 
пазбаўлення волі тэрмінам на 
9 гадоў  са штрафам у суме 
2900 рублёў з адбываннем 
пакарання ў папраўчай 

калоніі ва ўмовах узмоцненага 
рэжыму.

Алега Баразну суд 
таксама прызнаў вінаватым 
у незаконным, з мэтай 
збыту, набыцці, захоўванні 
і перавозцы наркатычных 
рэчываў і на падставе ч.1 
арт. 328 КК прызначыў 
яму пакаранне ў выглядзе 
пазбаўлення волі тэрмінам на 
2 гады і 3 месяцы з адбываннем 
пакарання ў папраўчай 
калоніі ва ўмовах агульнага 
рэжыму.

Тэрмін адбывання 
пакарання абвінавачаным суд 
пастанавіў адлічваць са дня 
набыцця прысудам законнай 
моцы. У гэтыя тэрміны 
залічыў Мацеюку і Баразне 
час знаходжання ў СІЗА – ад 9 
лютага да набыцця прысудам 
законнай моцы з разліку адзін 
дзень утрымання пад вартай – 
паўтара дня пазбаўлення волі.

Мера стрымання пакінутая 
ранейшая – утрыманне пад 
вартай.

З Мацеюка ў даход 
дзяржавы суд пастанавіў 
спагнаць працэсуальныя 
выдаткі ў памеры 1108 
рублёў 54 капейкі, з Баразны 
– 568 рублёў 98 капеек 
выдаткаваных на судовыя 
экспертызы.

Нагадаем, судовы працэс 
над Баразной і Мацеюком 
пачаўся 7 верасня. Затрымалі 
абвінавачаных  9 лютага, а 
праслухоўванне тэлефонаў, а 
таксама аўдыё- і відэаназіранне 
праз усталяваныя ў гаражы 
Мацеюка прылады вялося ад 
лістапада 2020 году.

Ян Сведка

ЖОРСТКІЯ ПРЫСУДЫ 
ВІЦЯБЛЯНАМ

Праваабаронцы прызналі 
53-гадовага віцябляніна Антона 
Сомава, затрыманага ў Віцебску 
30 верасня,  палітычным 
зняволеным. Яго затрымалі ў 
межах крымінальнай справы, 
распачатай за каментары 
ў інтэрнэце пасля гібелі ў 
менскай кватэры супрацоўніка 
КДБ Дзмітрыя Федасюка і 
праграміста Андрэя Зельцара. 
Зараз Антон Сомаў знаходзіцца 
ў ІЧУ на Акрэсціна ў Менску. 
Кадры яго затрымання з'явіліся 
на канале «Жулики Беларуси».

Затрыманне  Антона 
Сомава  фіксавалася на відэа 
ад самага пачатку. Гэтым 
разам «сілавікі» ў поўнай 
экіпіроўцы дзейнічалі так, 
быццам сапраўды затрымлівалі 
ўдзельніка тэрарыстычнай 
групоўкі. На аператыўным 
відэа называюць сябе 
супрацоўнікамі КДБ. Даюць 
гаспадару 5 секунд, каб адчыніў 
дзверы. Адзін з іх гучна пачынае 
зваротны адлік…

На пытанне сілавіка, ці пакідаў 
гаспадар нейкія абразлівыя 
каментары ў інтэрнэце Сомаў 
заяўляе, што не пакідаў, а ў 
сацыяльнай сетцы «Укантакце» 
зарэгістраваны пад сваім 
уласным прозвішчам Антон 
Сомаў.

Праваабаронцы паведам-
ляюць, што Антон Сомаў 
праходзіць у крымінальнай 
справе па артыкулах  369 
КК  («Абраза прадстаўніка 

ўлады») і 130 КК («Распальванне 
сацыяльнай варожасці»). Яго 
ўтрымліваюць у ізалятары 
часовага ўтрымання на 
Акрэсціна ў Менску.

Пасля забойства 
супрацоўніка КДБ у сеціве 
шмат беларусаў выказалі 
падтрымку забітаму Зельцару. 
У адказ з боку па краіне 
прайшла хваля затрыманняў 
за каментары ў сацсетках. 7 
кастрычніка кіраўнік МУС  Іван 
Кубракоў заявіў, што колькасць 
затрыманых вырасла да 200 
чалавек.

Ян Сведка

Віцябляніна  Антона  Сомава,  затрыманага  за 
каментары ў «ВКонтакте», прызналі палітвязнем.

ЗАТРЫМАННЕ 
ЗА КАМЕНТАРЫ

За  январь  — июнь 
в  Витебской области 
проведено 59  аукционов 
по  продаже земельных 
участков для 
индивидуального жилищного 
строительства и  на  право 
заключения договоров 
аренды земельных участков. 
Об  этом корреспонденту 
БЕЛТА сообщил начальник 
финансового управления 
Витебского облисполкома 
Геннадий Гребнев.

По результатам 
аукционов продано 66 
земельных участков в 
частную собственность для 
индивидуального жилищного 
строительства. Это в 1,5 раза 
превысило уровень продаж 
за первое полугодие 2020 
года. Заключено 13 договоров 
аренды земельных участков: 
на 7% меньше, чем за такой 
же период прошлого года. 
"Сумма поступлений в бюджет 
области по результатам всех 
проведенных в январе - 
июне аукционов составила 
более Br1,4 млн. Этот вид 
поступлений увеличился 
по сравнению с первым 
полугодием прошлого года в 
2,4 раза - на более чем Br850 
тыс.", - рассказал Геннадий 

Гребнев.
Аукционы проводились 

в 19 районах. Наибольшие 
поступления по итогам 
оказались в Полоцком, 
Оршанском, Витебском, 
Поставском районах, а также 
в Витебске и Новополоцке, 
наименьшие - в Сенненском, 
Глубокском, Шумилинском 
и Бешенковичском районах. 
Геннадий Гребнев отметил, 
что это направление 
недостаточно развито 
в Витебской области и 
пока не стало источником 
пополнения местных 
бюджетов. За январь - июнь 
задание по количеству 
проданных земельных 
участков выполнено в 
целом по области на 
38%. На 1 июля годовое 
задание по поступлению в 
бюджет денежных средств 
от продажи участков под 
жилищное строительство 
выполнили 6 районов: 
Верхнедвинский, Витебский, 
Лепельский, Оршанский, 
Поставский и Ушачский. 
Однако количество 
реализованных участков 
в данных регионах ниже 
доведенного показателя.

БелТА

В Витебской области за I полугодие на аукционах 
продано 66 участков под жилищное строительство.

ПРОДАНО 
66 УЧАСТКОВ
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АЗБУКА ПАЛІТАЛОГІІ

АПАРТЭІД

Грамадствы  рызыкі,  якія  спецыялізуюцца  на 
павелічэнні  капіталу,  варта  адрозніваць  ад 
грамадстваў, заснаваных на нейтралізацыі пагроз.

УВА ШТО ЎПЕРЛАСЯ ЎЛАДНАЯ ВЕРТЫКАЛЬ?

«Нашы недахопы, — як 
справядліва заўважыў 
французскі пісьменнік Франсуа 
дэ Ларошфуко (1613–1680), 
— з’яўляюцца працягам 
нашых вартасцей». Афарызм 
інтэлектуала эпохі Адраджэння, 
калі да яго прыгледзецца, нічога 
не дадае да прымаўкі «за што 
бароліся, на тое і напароліся».

Так званая беларуская мадэль 
справядлівасць афарызму і 
адначасова справядлівасць 
прымаўкі пацвярджае — і чым 
далей, тым відавочней.

Асноўны гонар беларускай 
мадэлі, на думку яе аўтара, — 
вертыкаль улады. Менавіта ёй, 
калі хто не ведае, беларусы 
абавязаныя свайму шчасцю. 
Прыгадаем «ліхія 90-я», калі 
«пасля распаду Савецкага Саюза 
мы засталіся адны, плюс яшчэ з 
савецкімі рублямі».

У вертыкалі ўлады існуе 
мноства пераваг, для 
спасціжэння якіх не патрэбная 
вышэйшая адукацыя. Наадварот, 
наяўнасць універсітэцкага 
дыплома здольная толькі 

перашкодзіць атрыманню 
эстэтычнага і іншых відаў 
задавальнення ад яе сузірання.

Не выключана, што 
фразеалагізм «просты як 
валёнак» і быў народжаны 
ў працэсе сузірання гэтай 
немудрагелістай уладнай 
фалічнай годнасці. Такая 
немудрагелістасць і дазваляе 
кожнаму ахвочаму, задраўшы 
галаву, угледзець на яе вяршыні 
галоўнага вытворцу ўсіх выгод.

Аднак, як было адзначана ў 
пачатку опуса, «нашы недахопы 
з’яўляюцца працягам нашых 
вартасцей». Права таго, хто 
знаходзіцца на вяршыні ўладнай 
вертыкалі, распараджацца ўсім, 
спараджае і адказнасць за ўсё. 
Дробязь, але непрыемная...

Тым, хто сумняваецца, 
прывяду адпаведную цытату: 
«Ва ўсім, што ў нашай краіне 
адбываецца дрэннага, — 
вінаваты я. Я ўзначальваю 
ўладную вертыкаль у краіне і 
нясу за гэта адказнасць. І народ 
павінен цяпер з мяне пытацца» 
(1 верасня 2010 года).

Але адна справа — несці 
адказнасць на стадыі 
эканамічнага росту, як гэта было 
ў нулявыя гады, і зусім іншая — 
на этапе застою.

Крыху эканамічнай статыстыкі: 
за першае дзесяцігоддзе 
XXI стагоддзя эканоміка 
штогод прырастала на 7,4%, 
за другое — на 1%. Таму не 
варта здзіўляцца наступнаму 
прызнанню, зробленаму на 
Пятым Усебеларускім народным 
сходзе ў чэрвені 2016 года: «Я не 
ведаю, для чаго, але мне ў апошні 
час усе па вертыкалі спрабуюць 
нешта далажыць. Я так разумею: 
атрымаць дабраславенне, каб 
у выпадку недахопаў і правалу 
я потым за гэта і адказваў? 
<...> Вы — людзі пісьменныя, 
якія прайшлі тую ж школу, што 
і я, непасрэдна працуеце ў 
тых сферах, у якіх кіруеце, — 
дзейнічайце. Таму хопіць сёння 
хадзіць адзін за адным і пытацца 
дазволу! Вы ведаеце, як рабіць, 
што рабіць і якіх мэт дамагацца. 
Усё — у простым. Інавацыі, 
IT-тэхналогіі, прыватызацыя і 
іншае — усё гэта зразумела, мы 
ўжо гэта асвоілі. Але ўсё, і наша 
жыццё таксама, у простым — 
трэба распранацца і працаваць 
да сёмага поту!»

Тлумачэнне Сімона Кар-
донскага

Што можа быць прасцей за 
ўладную вертыкаль? «Інавацыі, 
IT-тэхналогіі, прыватызацыя 
і іншае...» Нас гэтым не 
запалохаеш. Мы гэта ўжо асвоілі. 
Гэта ў нямецкім канцэрне «Volk-
swagen» ламаюць галаву над 
тым, як у перыяд з 2019-га па 
канец 2023 года інвеставаць 
44 мільярды еўра ў развіццё 
электрамабіляў і аўтаномных 
машын.

Мы дзейнічаем больш 
проста (глядзі вышэй). Таму 
для інавацыйных прарываў 
нам грошай не трэба. Мы ішлі і 

працягваем ісці сваім шляхам. 
Скарачэнне інвестыцый 
відавочна дэманструе 
нязменнасць аднойчы абранага 
курсу. У прыватнасці, за 
студзень-жнівень, згодна з 
Белстатам, інвестыцыі ў асноўны 
капітал знізіліся ў Беларусі на 
8,1%. Годам раней падзенне 
было не такім вялікім — 1,7%.

Доля інвестыцый у ВУП за 
восем месяцаў склала 16%. Шмат 
гэта ці мала? Міжнародны вопыт 
сведчыць, што для ўстойлівага 
росту гэты паказчык павінен 
быць не меншым за 25%. У Кітаі 
на піку эканамічнага росту ён 
перавышаў 40%.

Але чаму мы вырашылі, што 
эканамічны рост у нас лічыцца 
прыярытэтам? Зразумела, 
ад дармовага росту ніхто не 
адмовіцца, але беларуская 
мадэль — не пра рост, а 
пра ўтрыманне ўлады. Таму 
дзейнасць па нейтралізацыі 
пагроз для нас важнейшая за 
дзейнасць, накіраваную на 
эканамічнае развіццё.

«Ёсць грамадствы рызыкі, 
— тлумачыць сацыёлаг 
Сімон Кардонскі, — заходнія 
грамадствы. Яны рызыкуюць на 
глабальным рынку — і ў якасці 
выніку атрымліваюць капітал. 
А ў нас грамадства, заснаванае 
на нейтралізацыі пагроз. Падчас 
гэтай нейтралізацыі захоўваецца 
цэласнасць дзяржавы, для чаго 
яна і існуе. Ёсць цэлы дзяржаўны 
і грамадскі інстытут экспертаў, 
якія вынаходзяць пагрозы, 
пераконваюць грамадства ў іх 
рэальнасці і выбіваюць грошы 
на іх нейтралізацыю».

Лепш позна, чым ніколі
Патрэбу ў тых, хто можа 

вынаходзіць пагрозы, беларус-
кая мадэль адчувала пастаянна. 
Але з лета 2020 года назіраецца 
тое, што немагчыма асэнсаваць 
без сфармуляванага бацькам 
сучаснай дыялектыкі Гегелем 

закону пераходу колькасных 
змен у якасныя.

Новая якасць нечакана выявіла 
няздольнасць вертыкалі не 
толькі забяспечваць эканамічны 
рост, але і супрацьстаяць новым 
пагрозам, якія множыліся, нібы 
трусы.

Вертыкаль — гэта перш за 
ўсё цэнтралізацыя ў прыняцці 
рашэнняў. Яна здольная даваць 
рады, калі колькасць пагроз 
абмежаваная. Аднак летам 
2020-га сума яе вартасцей 
трансфармавалася ў адзін 
вялікі недахоп. Для выжывання 
спатрэбілася чарговым разам 
ісці ад жыцця.

Цытую: «Былі перыяды, 
калі трэба было гэта ўсё 
канцэнтраваць. Але сёння мы 
павінны дэцэнтралізаваць, 
расканцэнтраваць гэта ўсё. 
Размеркаваць па зонах 
адказнасці».

Нагрузкі на першую асобу сталі 
празмерныя. Наш гарант, як і 
любая першая асоба, больш за 
адну кроплю з мора інфармацыі 
апрацоўваць не ў стане. Зрэшты, 
27 гадоў ад адзінага палітыка 
большага і не патрабавалася.

Аднак смажаны певень 
клюнуў. Лепш позна, чым 
ніколі: «Калі б своечасова 
ўзяліся за пераразмеркаванне 
паўнамоцтваў органаў улады, 
можа быць, і размоў бы па 
Канстытуцыі не было. Але 
ўрэшце трэба раз і назаўсёды 
вызначыцца, што з прэзідэнта 
праз чвэрць стагоддзя трэба 
здымаць асноўныя нагрузкі, 
яму неўласцівыя як кіраўніку 
дзяржавы».

Быў бы жывы аўтар Эклезіяста, 
ён бы дапоўніў свой пералік яшчэ 
адной сентэнцыяй: «Усяму свой 
час, і час усякай рэчы пад небам: 
час канцэнтраваць паўнамоцтвы 
і час пераразмяркоўваць...»

Сяргей Нікалюк
novychas.by

— Каток репрессий не 
останавливается, и вызван он 
комплексом рациональных 
и иррациональных мотивов, 
— отмечает в экспресс-
комментарии «Cалідарнасці» 
политический обозреватель 
Валерий Карбалевич. — 
Иррациональный мотив — 
это тяжелая травма, которую 
получил Лукашенко от 
протестов прошлого года. 
Чтобы компенсировать ее, он 
усиливает механизм террора.

Что касается рациональных 
соображений, возможны страх, 
угроза повторения массовых 
протестов, потому что он 
понимает, что люди, которые 
выходили на улицу, остались, и 
их настроения не поменялись.

Поэтому надо максимально 
нейтрализовать возможный 
потенциал для протеста, тем 
более, впереди намечаются 
электоральные кампании. 
Власти опасаются, чтобы 
не произошло то же, 
что случилось в ходе 
прошлогодних президентских 
выборов.

Кроме того, присутствует 
желание насолить Западу. 
Вы вводите санкции — мы 

в ответ будем уничтожать 
гражданское общество.

Что касается последних 
событий — трагедии с 
перестрелкой, появился 
хороший повод, и власти им 
воспользовались. Они создают 
культ силовых структур.

Силовые структуры в 
Беларуси неприкосновенны. 
Они имеют презумпцию 
правоты, не подлежат 
никакому наказанию. Что бы 
они ни делали, они всегда 
имеют на это право. Это особая 
каста, которая должна быть 
неприкосновенна.

Такой культ — важный 
фактор, который должен 
защищать режим от его 
оппонентов. Потому что 
силовые структуры — это 
главная опора режима. Любое 
покушение на представителя 
силовых структур карается 
очень жестоко.

С другой стороны, все жертвы 
силовых структур — априори 
преступники. Поэтому и 
разрушаются мемориалы 
Александра Тарайковского, 
Романа Бондаренко. Теперь 
любые попытки не то, что 
героизировать убитого 

Зельцера, а даже просто 
признать его жертвой 
трагедии, караются жестоко.

Репрессии идут в рамках 
политической философии. 
Белорусы не равны 
перед законом. Есть каста 
неприкасаемых, которая в 
принципе не может быть ни 
в чем плохом заподозрена. 
И есть другая каста — те, кто 
выступает против режима. 
В отношении них тоже нет 
законов — с ними можно делать 
все, что угодно. Обе эти касты 
стоят над законом: только одна 
каста наверху, а вторая внизу. 
Такой политический апартеид 
создается в Беларуси.

Цель масштабных 
репрессий — удержание 
власти, подчеркивает 
политолог, и пока эта 
тактика работает. К каким 
последствиям приведет 
террор?

— Фактически мы 
видим ситуацию, когда 
государственные институты 
начинают обслуживать не 
интересы общества, а интересы 
режима. То есть режим — это 
механизм удержания власти.

Власть начинает работать 
сама на себя. Это ведет к 
деградации государственных 
институтов, таких, как 
институт правосудия, внешняя 
политика и так далее. Защита 

внешних границ сегодня 
поставлена под сомнение в 
связи с мигрантским кризисом. 
Переходя границу Беларуси с 
соседними странами, мигранты 
нарушают и белорусские 
законы.

Власти жертвуют 
экономикой, скоро начнут 
действовать санкции. Цена 
удержания власти очень 
высокая и с каждым днем 
становится все больше, но это 
мало волнует Лукашенко. Его 
беспокоит сейчас только один 
вопрос — власть.

— Кто сейчас под угрозой 
репрессий в Беларуси?

— Противники власти. Все, 
кто заявил о себе, кто далее 
будет публично заявлять. 
Конкретно, кого коснется 
в реальности, сложно 
прогнозировать. Не всегда 
можно просчитать действия 
власти.

— Как вы думаете, 
удастся ли властям 
заставить замолчать всех 
несогласных?

— В эпоху интернета это 
сделать сложно. Можно 
ликвидировать редакции 
независимых СМИ в Беларуси, 
но невозможно закрыть 
телеграм-каналы, социальные 
сети.

Количество потребителей 
независимых СМИ 

сократилось: и по причине 
уменьшающейся политизации, 
и по причине того, что 
обычному обывателю лень 
искать обходные пути для того, 
чтобы находить информацию, 
те сайты, которые закрыты. 
Так что частично это 
работает. Но вернуть ту 
эпоху, когда основным 
источником информации было 
телевидение, уже нельзя.

— Как долго можно 
террором и репрессиями 
удерживать власть?

— Исторический опыт 
показывает, что можно долго, 
но против белорусской власти 
действуют новые факторы. 
Экономические санкции будут 
разрушать экономику. Все это 
происходит в условиях низкой 
легитимности существующей 
власти.

Международная изоля-
ция, которую ощущают 
все сторонники власти и 
номенклатура. Информа-
ционная ситуация, когда 
какие-то глупости нельзя 
скрыть. Ну, и действия самой 
власти, которая подставляется 
все время, занимаясь тем, что 
называется самострелами, 
стреляя в собственную ногу.

Сроки никто не скажет, 
будущее неизвестно.

Яна Соколова
gazetaby.info

Политолог  —  о  том,  почему  власти  пошли  на 
массовые репрессии, задержав около 200 человек 
за  комментарии после  гибели сотрудника КГБ, и 
кто может стать следующей жертвой режима.

«В БЕЛАРУСИ СОЗДАЕТСЯ ПОЛИТИЧЕСКИЙ АПАРТЕИД»
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ПАДАТКІ

 СВЕТАПОГЛЯД

Лукашенко убеждает белорусов, что их спасет традиционный 
уклад жизни. Для его поддержки белорусам важно заботиться 
о сборе урожая, а детям в школах — выращивать яблоки. Имеет 
ли  это  отношение  к  экономике  и  почему  власти  держатся  за 
патриархальное мировоззрение?

Аграрии проигрывают айтишникам
Александр Лукашенко, говоря о 

сельском хозяйстве 5 октября, отметил 
его стратегическую роль, говорил, что 
«сев озимых — вопрос номер один», 
«объявлена тревога» и так далее.

Между тем, как отметил экономист 
BEROC Лев Львовский на своей странице 
в фейсбуке, согласно данным Белстата в 
сельском хозяйстве задействованы 8,7% 
занятых в экономике белорусов, которые 
создают 6,7% ВВП. Эксперт обратил 
внимание на то, что средний темп роста 
этого вида экономической деятельности 
с 2011 года составил 1,9%, что выше, чем 
общий темп роста экономики страны в 
1,2%, но существенно уступает ИТ-сфере 
c ее 10,3% в год.

И это мировой тренд, отметил 
экономист. «Таким образом, вопреки 
расхожему мнению, Беларусь не является 
аграрной страной. И слава богу», — 
написал Львовский.

В комментарии для Naviny.by он 
пояснил свою точку зрения тем, что 
«собственно сельское хозяйство — 
это не та область экономики, которая 
может являться точкой роста. Даже 
там, где оно высокотехнологично и 
развито, основной экономический рост 
приходится на другие индустрии».

По мнению экономиста, если бы 
Беларусь была страной, где 20-30% ВВП 
приходится на этот сектор, проблем у 
нас было бы гораздо больше. Это бы 
означало, что прежде чем начинать 
расти, нам надо было бы переобучить 
значительную долю работников.

Отвечая на вопрос, не тормозит ли 
такой подход развитие страны, Львовский 
сказал, что «немного тормозит, потому что 

лучше ресурсы, внимание чиновников 
направлять в сферы, где можно достичь 
роста».

Зачем Лукашенко постоянно твердит 
о севе и жатве?

Лукашенко в течение всего своего 
правления говорит о значимости 
сельского хозяйства. Львовский полагает, 
что тот вспоминает о 90-х, когда не было 
еды, а он стал президентом.

«Да, СССР действительно смог 
довести сотни миллионов людей до 
нищеты, а некоторые регионы — до 
голода в результате плохой политики, 
которая проводилась на протяжении 
многих десятилетий. Если говорить 
о продовольственной безопасности, 
сейчас голод есть только в самых 
неразвитых странах и странах, где 
экономические ошибки совершались 
намеренно и тоже многие годы: 
Венесуэла, Северная Корея, Куба, страны 
Африки. Чтобы этого достичь, надо очень 
заблуждаться в законах экономики, 
никого никогда не слушать, ни в коем 
случае не исправлять ошибки. Нам до 
этого все-таки еще далеко», — сказал 
Львовский.

По его мнению, Лукашенко говорит о 
значимости аграрного сектора, исходя 
не из экономических, а из политико-
психологических факторов: «Он работал 
в сельском хозяйстве, ему эта сфера 
близка».

Эту точку зрения разделяет старший 
аналитик Центра новых идей социолог 
Геннадий Коршунов: «Можно говорить о 
некой пропагандистской составляющей 
речей о сельском хозяйстве, о посыле 
простому народу. Но мне представляется, 
что здесь больше самотерапии, это для 

Лукашенко способ обратиться к тому, 
что он хорошо знает. Он руководил 
сельскохозяйственным предприятием 
и чувствует, что компетентен в вопросах 
сельского хозяйства. Думаю, он все же 
обращается к этой теме больше для себя, 
чем с пропагандистской целью».

Вместе с тем, подчеркнул эксперт в 
комментарии для Naviny.by, проблема в 
том, что «общество выросло, обогнало 
власть, а сама власть этого не понимает». 
Из года в год ведется разговор о хлебе, 
о сборе урожая не как о рутинном 
мероприятии, а как об авральном. И 
проявляется циклическое мышление 
традиционного общества, отметил 
Коршунов.

«Происходит редукция государства»
Это мышление выливается в действия. 

Свежий пример — на совещании по 
сельскому хозяйству Лукашенко, как 
сообщила его пресс-служба, предложил 
закрепить за школами и университетами 
яблоневые сады. Он вспомнил, что 
раньше «были подсобные хозяйства, в 
каждой школе. И дети заготавливали 
себе на всю зиму до следующего урожая 
и морковь, и свеклу, и капусту — то, что 
нужно к столу».

Говоря об использовании детского 
труда в школах, Коршунов обратил 
внимание на то, что сегодня 
использование детского труда не очень 
укладываются в юридические нормы.

«Кроме того, — сказал он, — такие идеи 
— из прошлого, они не ориентированы 
на построение будущего. Да и в 
целом находятся вне педагогического 
профиля. Это способ самоутверждения 
представителей власти и контроля над 
обществом, что в целом деструктивно 
влияет на систему образования. 
Неправильно заставлять детей выполнять 
в школе физическую работу, которая 
не входит в школьную программу. Я 
уже не говорю, что это непрофильная 
деятельность и для преподавателей».

Между тем Лукашенко и сам показывает, 
как это надо делать, «демонстрируя свое 
приусадебное хозяйство, уборку разных 
культур», отметил в комментарии для 
Naviny.by политолог Валерий Карбалевич.

По его словам, то, что Лукашенко 
придерживается патриархальных 
взглядов, не новость. Однако в 90-е 
годы прошлого века его апеллирование 
к доиндустриальной, патриархальной 
части населения, во многом благодаря 
которой он и пришел к власти, имело 
смысл. Теперь же доля таких людей в 
белорусском обществе незначительна, 
и Карбалевич полагает, что Лукашенко 
не получит каких-то политических 
дивидендов от такого подхода.

Для белорусов в этой связи печально, 
что Лукашенко пытается в соответствии 
со своими патриархальными взглядами 
перестроить всю страну, подчеркивает 
эксперт.

«Получается, в школе надо не ИТ-
технологиям учить, а бытовым вещам, 
уходу за садом. Теперь основная 
функция школы — воспитание лояльных 
правящему режиму граждан. Для этого 
лучше, когда дети убирают яблоки и 
груши, а не сидят в различных чатах», — 
сказал Карбалевич.

Даже если мир идет в другом 
направлении и такой концепт 
противоречит современным тенденциям, 
Лукашенко это не волнует, отметил 
собеседник Naviny.by. Цель Лукашенко 
— удержать власть путем политических 
репрессий и подавления протестов: 
«Происходит редукция государства, 
движение по венесуэльскому пути, где 
государство как институт практически 
распалось».

По мнению политолога, во имя 
удержания власти Лукашенко пойдет на 
то, чтобы пожертвовать даже институтом 
государства.

Елена Спасюк
naviny.online 

БЕЛАРУСЬ НЕ АГРАРНАЯ СТРАНА. 
ЗАЧЕМ НАС УБЕЖДАЮТ В ОБРАТНОМ

Исходя из слов главы финансового 
ведомства, отмена льгот и введение 
налога на недвижимость — это «разумный 
и справедливый подход», а не попытка 
залатать дыру в бюджете. Да-да, именно 
так и поступают в странах с сильной и 
процветающей экономикой — отменяют 
льготы и перекраивают налоговую 
систему, одной рукой отбирая у всех, 
чтобы другой раздавать некоторым и по 
чуть-чуть, например, повышая пенсии и 
зарплаты бюджетников.

Очень деньги нужны
Правда, опытные экономисты отчего-

то от идей Минфина в восторг не пришли.
Ярослав Романчук экспрессивно 

характеризует изменения в налоговом 
законодательстве как «новые налоговые 
нары» и попытку государства залезть 
в карман каждого не бездомного 
гражданина.

Лев Марголин прямо говорит, 
что с отменами льгот по налогу на 
недвижимость в самом плачевном 
положении окажутся как раз небогатые 
белорусы — не те, у кого две, три и 
больше квартир или домов, а те, у кого 

жилье — первое и единственное.
По мнению эксперта, существенно 

пополнить казну подобными мерами 
не получится, а вот по многим своим же 
сторонникам, среди которых немало 
пожилых и малообеспеченных людей, 
власть ударит наотмашь.

Сергей Чалый замечает, что в норме 
такие налоги — это инструмент 
социальной политики, и речь идет о 
прогрессивной шкале налога как на 
доходы физлиц, так и на недвижимость: 
то есть, больше платит тот, кто больше 
зарабатывает и больше имеет. Но в 
Беларуси налоговый подход «очень 
деньги нужны» затрагивает всех без 
разбора.

Как сообщили чиновники, стоимость 
квартир будет дифференцирована по 
городам и типам жилья, а средняя сумма 
налога составит около 25 рублей в 
регионах и порядка 50 рублей в Минске. 
Оцените: одно предложение, а сколько 
недоговоренностей — «средняя», 
«порядка», «около»; округляй себе и 
округляй в нужную сторону. В стране, где, 
по данным Белстата, свыше 4 миллионов 

домохозяйств, с миру по нитке (0,1% от 
стоимости квартиры) — в бюджет далеко 
не копеечка, но и не та сумма, чтобы 
овчинка стоила выделки.

К тому же от уплаты нового 
налога освобождаются несколько 
категорий белорусов, среди которых 
участники Великой Отечественной 
войны, инвалиды I и II группы, члены 
многодетных семей и военнослужащие 
срочной службы. Значит, итоговые суммы 
нового налога будет еще меньше.

Тогда зачем столько усилий для 
создания дополнительного источника — 
не пополнения бюджета, но раздражения 
налогоплательщиков? Возможно, как раз 
затем, чтобы потом высочайшим указом 
правителя этот раздражитель убрать, 
публично поругав нерадивых «бояр» и 
напомнив, что «царь-то» — хороший?

Все хорошо, прекрасная маркиза
С бюджетом страны, по словам 

министра финансов, «все будет хорошо», 
хоть он и «планируется в экономных 
условиях». Подумаешь, Всемирный банк 
пересмотрел с учетом влияния санкций 
на белорусскую экономику прогноз по 
Беларуси, предрекая на 2022-й не рост в 
1,9%, как раньше, а падение на 2,8%.

Главное, что в правительстве 
рапортуют о готовности противостоять 
санкционным мерам, о том, что ВВП растет 
и колосится и о том, что «в конечном 
счете здравомыслие восторжествует».

А пока, чтобы времени задумываться 
особо не было, нужно больше налогов.

Среди таких новшеств — белорусов 
обяжут платить не только за дорогие 
посылки из зарубежных интернет-
магазинов, но вообще за сами покупки в 
них (новый виток «купляйце беларускае»). 
ИП-шникам — никакой господдержки, 
а наоборот, режим Спарты: платите 
больше или несите дополнительные 
расходы, создавая юрлицо, либо вовсе 
закрывайтесь.

А населению — любимое слово 
чиновников — предлагается нести 
больше денег в банки, откуда государство 
сможет их, по своему усмотрению, 
пускать в оборот (очень, очень «удачный» 
шаг для повышения уровня доверия к 
банкам).

Что ж, верной дорогой идем, почти 
по тексту «Чиполлино». Где за горами, 
видимо, налоги на осадки, а там и до 
воздуха дойдем. А взамен мы получим 
обещания чиновников о том, что 
зарплаты вырастут в любом случае (еще 
бы не выросли, нужно же показать, что 
номинальные доходы белорусов хотя 
бы пытаются, ковыляя, догнать реальную 
инфляцию), и ностальгические рассказы 
правителя о вкусных и здоровых 
смаженках.

«Филин»
Ирина Морозова

gazetaby.info

На  днях  министр  финансов  Беларуси  Юрий  Селиверстов 
разъяснил в эфире БТ, для чего власти планируют ввести налог 
на  квартиры,  начиная  с  первой.  Это,  оказывается,  сделают  в 
неустанной заботе о гражданах — чтобы «заинтересовать людей 
не уезжать из сельской местности, жить в собственном жилье», и 
«уравнять» жильцов частных и многоквартирных домов.

«ОЧЕНЬ ДЕНЬГИ НУЖНЫ»


